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VYHODNOTENIE SÚŤAŽE 

Best crazy face mask 

Foto: redakcia 
 

V májovom čísle sme vyhlásili 

súťaž o Najzábavnejšie rúško. Po 

dlhom uvažovaní sme sa rozhodli 

takto: 

 

1. miesto: Žabiak 

2. miesto: Mačka 

3. miesto: Ruža 

4. miesto: Palma 

5. miesto: Ornament 

 

Blahoželáme!!! Žabiak v slnečných okuliaroch 

 

Ornamenty z Kvetov 

 
Exotika pod palmami 

Veselé mačky 

 

Inšpirácie z ruží 

 



 

 
2 

Jesenný špeciál, október 2020 

FOTOPOSTREH REDAKCIE: Vianoce 
v slovenských obchodoch už 
od októbra! Šťastné a veselé!  

Z OBSAHU VYBERÁME: 

ANKETA: Vitajte, prváčikovia! 
RUBRIKA: Čím žijeme?  

REPORTÁŽ: Výlet po Slovensku 
Bývalí absolventi: Marej Štefánik 

Športové okienko 
Vtipy zo školských lavíc 

... a véééľa ďalších zaujímavých 
príspevkov ...  

 
POZOR! POZOR!  

Najbližšie číslo časopisu Moky 3 
vyjde v januári 2021 

casopismoky3@gmail.com 
 

Tešíme sa na Vaše  
ďalšie zaujímavé príspevky! 

 

Titulná strana: Výhľad z Roháčov, Smolenický zámok, záverečná strana: Smolenický zámok, autor: M. Šabík 
Šéfredaktor: Nikolas Benedikovič, 1. SVC, koordinátorka: PaedDr. Daniela Bauerová 

Redakčná rada: Filip Aufricht, 4.G, Kristína Froncová, 3.G, Ján Smriga, 1.SVC, Matej Šabík, 2.G, 
Spolupracovali: Mgr. Eva Gnothová, Mgr. Petra Zváčová, Marek Štefánik, Veronika Bajnóciová, 1.G; Luna 

Lunáčková, 1.G, Martin Takács, 2.G, trieda 1.A, trieda 1.G, trieda 1.OA, trieda 2.OA, trieda 2.G, trieda 3.G a  
trieda 4.G.  

 

SLOVKO NA ÚVOD 

Milí čitatelia, čitateľky! 

 
Je tu september a s tým spojený 
začiatok nového školského roka. 
Máme za sebou hektické leto, 
ktoré nás poriadne potrápilo 
hlavne čo sa týka nového vírusu 
COVID 19. Ale určite mnohí z Vás 
majú aj príjemné zážitky spojené 
s dovolenkami na Slovensku alebo 
pobytmi v prírode. Prišiel čas na 
nové číslo obľúbeného časopisu 
Moky 3. Bude plný zaujímavých 
článkov, ankiet, reportáží a vtipov.  
V tomto čísle vyhodnocujeme 
súťaž  o TOP crasy rúško. 
Samozrejme, budeme radi, ak 
nám zachováte svoju priazeň 
a budete nám posielať foto rúšok 
a zaujímavé články aj naďalej. 
Nezabúdajte dodržiavať všetky 
hygienické opatrenia nariadené 
školou! A na záver jedna úloha pre 
Vás: Napíšte nám, ako ste trávili 
čas letných prázdnin, poprípade 
môžete hodiť nejakú zaujímavú 
fotografiu alebo pikošku, ktorá sa 
Vám počas leta prihodila. 
 
Šéfredaktor časopisu, Nico, 2.SVC 
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VITAJTE, PRVÁČIKOVIA! 

PREDSTAVUJE SA NÁM 1.A 
Pripravila: Mgr. Petra Zváčová, foto: redakcia 

 

1. Čo sa ti páči v škole, resp. ako sa ti páči v škole? 

 
 
 
 

 
 

Danko 
 
 
 
 
Marek  
 

 
 

Kamilka 
Rastík 

 
 
 
                                                                                         Rastik 
Kamilka                                              
                                                                                          Rastik 
                                                                                                
 
 
Kristínka 

 
 
 
 

Páči sa mi, že nám p. 

učiteľka dovolí sa hrať. 

Páči sa mi aj učenie. 

Dobre. Na škole 

sa mi páči, že 

mám kamošov 

a že máme 

dobrú pani 

učiteľku. 

Teším sa na kamarátov, aj na 
celý deň, čo budem zažívať. 
Páči sa mi, keď majú 
kamaráti povolené sa so 
mnou hrať. 
 

Páči sa mi bratislavská vlajka 
na stene. Páči sa mi chodiť do 
školy, lebo tu mám svojich 
kamošov. Teším sa na učenie. 
 

Veľmi sa mi páči v škole. 
Páči sa mi, že vidím svojich 
kamarátov. Najviac sa mi 
páči moja pani učiteľka. 
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2. Našiel si si v škole kamarátov? 
 
 
 
 
 
Rastík    Marek   Danko 
 
 
 
 
 
 
       Kristínka 
 
Kamilka 
 

3. Aký predmet máš najradšej? 

 
 
       Danko 
 
 
 
 
 
Marek 
        Rastík 
 
 
 
 
 
 
 
   Kamilka     Kristínka 
      

Najviac mám rád telocvik. 
 

Výtvarnú 

a telocvik. Ja mám 

rád všetky 

predmety. 

Najradšej mám všetky 

predmety, pretože všetky sú 

zábavné. Najlepší predmet 

je domáci - keď si doma 

robím, čo chcem. 

Najradšej mám telocvik, 
lebo sa hráme, bežíme, 
cvičíme nohy a ruky 
a trénujeme. 
 

Najradšej mám výtvarnú 
výchovu. Páči sa mi, že 
tam maľujeme. 
 

Hej, z triedy mám rada 

všetkých. Vieš, že existujú 

detskí frajeri? My sme 

s Dankom detskí frajeri. 

Áno, 

Kamilku som 

si našiel. 

Mám kamošov aj z 2.A, 
potom aj Kristínku, 
Rastíka a Kamilku. 
 

Mám veľa kamarátov - 
Mareka a Kristínku. 
 

Mám len štyroch 
kamarátov. Rýchlo 
som si ich našla. 
 



 

 5 

Jesenný špeciál, október 2020 

  

4. Aké máš záujmy? 
 
 
 
 
 
 Marek 
 
 
 
                                 
 
 
        Kamilka 
Marek 
 
 
 
 
 
 Kamilka 
 
Rastík 
                                                  Kristínka 

 

 

 
 

Rád pozerám hry v tablete, 

napr. hra Matematika. 

Potom sa hrám na počítači 

hry Rytieri. Rád kreslím. Rád 

som v škole, keď sa hráme 

na počítači. 

Rád sa hrám s autobusmi. 

Pokiaľ mám domáce úlohy, 

tak sa učím. Najradšej som 

v škole. 

Rada som na tablete (hneď 

po škole), potom sa hrám 

s bábikami a robím si 

domáce úlohy. 

Rád pozerám Mestečko 

záhad, hrám sa. Rád som 

na počítači a rád kukám 

televízor. Rada sa hrám 

s pečopalcami, 

plyšákmi alebo 

s legom. Rada 

kreslím 

a pozerám 

rozprávky. 
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5. Ako si strávil toto leto? 

 

 

 

 
 Danko  Marek 

 

 

 

 

 
 Kamilka 

 
  

 

 

 

 
 Rastík Kristínka 

Kristínka 

 

Bol som na tablete. 

Neboli sme na výlete. 

Bol som v nemocnici. 

Boli tam dobré sestričky. 

Ale jedlo nebolo dobré. 

Boli sme v Chorvátsku a skoro každý večer 
sme chodili na pizzu. Potom som chodila ku 
babičke do Petržalky, lebo ona sa o mňa vie 
postarať dosť dobre. Chodili sme na 
Draždiak hádzať kamienky do vody. 
 

Boli sme na chate u babky. Boli sme 
v ľadovej jaskyni vo Vysokých 
Tatrách. Bol tam aj Spidermanov 
svet. Tam sa mi nepáčilo, lebo tam 
boli prekážky. 
 

My sme išli do 

Michaloviec za 

bratrancom. Boli tam 

zvieratká - kozička, 

barany, kohút, husi, 

sliepky s čiernymi 

kuriatkami. 
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PREDSTAVUJE SA 1.G 
Pripravila a nafotila redakcia 

 
 

 
 

Kto si? 

 

Volám sa Ondrej a bývam v Jarovciach. Mám 16 rokov a som na 
Mokrohájskej nový žiak. 
Mám rád elektroniku ako PC, tablet, klávesnice, virtuálnu realitu a pod.  
Rád lyžujem a občas skejtbordujem a kolobežkujem. 
 

Ahoj, volám sa Sofia a mám sedemnásť rokov, na Mokrohájsku som prišla, 
keď som mala cca 7 rokov. 
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Rada kreslím, čítam, plávam, tancujem, spievam, prosto, mám veľa 
koníčkov a záľub. 

 

Volám sa Luna. Rada kreslím a hrám počítačové hry. Moje obľúbené farby 
sú zelená a žltá a moje obľúbené zviera je slimák. 
 

Moje meno je Tomáš. Som bežný chalan z mesta. Mám šestnásť rokov. 
Moje záľuby sú hudba, pozeranie filmov a seriálov, plávanie a bicyklovanie. 
Zaujímavosť o mne je, že mám na narodeniny garantované voľno, pretože 
som sa narodil na štátny sviatok. 
 
Ja sa volám, uhádnite ako? Moja záľuba je šport (box). 
 

Volám sa Štefan. Rád hrám počítačové hry a rád chodievam von. Môj 
najobľúbenejší predmet je chémia, ale baví ma aj matematika, fyzika a 
angličtina. 
 

Volám sa Samuel. Mám sedemnásť rokov. Medzi moje záujmy patrí 

história, šport, a to najmä bicyklovanie, ľadové korčuľovanie a tak trochu aj 

beh.Ďalej ma baví streľba z luku alebo z pušky, hoci len rekreačne. Taktiež 

doma chovám rôzne papagáje. 

 

Volám sa Veronika, som nevidiaca a mám 15 rokov. Mám veľmi rada 
zvieratá. Doma mám takú malú ZOO. Mám andulku, škrečka a psa. Moje 
záľuby sú lukostreľba, modelovanie z hliny a jazda na koni. Rada si aj 
spievam španielske pesničky. 
 

Volám sa Nina a mám 15 rokov. Mám veľmi rada zvieratá a rastliny. Medzi 
moje záľuby patrí čítanie kníh, prechádzanie sa po lese, maľovanie, výroba 
výrobkov z papiera, badminton. Moje obľúbené predmety sú biológia, 
slovenský jazyk, nemecký jazyk. 
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Aké sú Tvoje prvé pocity z našej školy? 
 

Ondrej: Škola vyzerá inak, ako som si predstavoval, ale aj tak sa mi páči. 
Dúfam, že so spolužiakmi budeme dobrí kamaráti. Taktiež dúfam, že sa 
naučíme veľa zaujímavých a užitočných vecí. 
 
Sofia: Čo sa týka mojich prvých pocitov z tejto školy bolo to veľmi dávno :), 
na začiatku som mala strach a veľa predsudkov, postupne som si však 
zvykla. Nebojte, noví žiaci, aj vy si čoskoro zvyknete! 
 
Luna: Spočiatku som nevedela, čo očakávať, ale som rada, že mám milú 
triednu pani učiteľku a dobrých spolužiakov. 
 
Tomáš: Keď som v prvý školský deň vstúpil do  tejto školy, hneď som vedel, 
že sa tu budem dobre cítiť. Páči sa mi prostredie, trieda, ale hlavne 
spolužiaci a učitelia sú veľmi sympatickí. Teším sa, čo ma tu nové čaká. 
 
Mám trošku strach a stres, ako to zvládnem tie štyri roky. 
 
Štefan: Zatiaľ to na tejto škole vypadá dobre. Učitelia sú dobrí a nemyslím 
si, že so spolužiakmi budem mať problémy. Stredná škola určite nebude 
ľahká, ale dúfam, že ju zvládnem. 
 
Samo: Moje prvé pocity sú vynikajúce, hoci som tu len krátko. 
 
Veronika: V škole sa mi zatiaľ páči. Mám super spolužiakov a učitelia sú tiež 
fajn. 
 
Nina: Zatiaľ sú moje pocity z Mokrohájskej celkom pozitívne. So spolužiakmi 
si dobre rozumiem, sme pokojná trieda. 
 

 

Aké sú Tvoje ciele do budúcnosti? 

 

Ondrej: Rád by som sa venoval elektronike, ktorú mam rád, snáď ma 
uspokoja hodiny fyziky. 
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Sofia: Veľmi by som chcela ísť na recitačné a rétorické súťaže, žiaľ, neviem 
či sa mi to tento rok podarí; ďalej by som tiež chcela vystupovať na 
Vianočnej akadémii, ale tiež neviem, či vôbec bude. A v neposlednom rade 
by som sa chcela zbaviť svojich predsudkov a strachu z nového. 
 
Luna: Chcem sa zlepšiť v usporiadanosti a rozdeľovaní času, lebo viem, že 
sú to veci, ktoré mi nejdú. Dúfam, že si nájdem aj kamarátov. 
 
Tomáš: Výzvy, ambície, ciele: 
Dlhodobé - študijné: chcel by som mať prijateľné známky počas celého 
štúdia, chcem sa zlepšiť v angličtine, chcem sa naučiť poriadne nemčinu, 
chcem byť právnik a biznismen;  
osobnostné: vybudovať v našej triede kamarátsky kolektív, pokračovať 
v koníčkoch (filatelia a ZUŠ), viac športovať, chcem si nájsť prácu, v ktorej 
budem úspešný a spokojný; 
krátkodobé - študijné: chcel by som zažiť tento školský rok výlet a lyžiarsky, 
zvyknúť si na systém učenia v tejto škole; 
osobnostné: chcel by som dobre spoznať svojich spolužiakov, chcem 
upratať našu záhradu, teda skôr stavenisko. 
 
Štefan: Po strednej škole sa chcem venovať chémii. Keď dokončím strednú 
školu, chcem ísť na chemickú vysokú školu. Potom si nájdem prácu, pri 
ktorej môžem používať chémiu. Nemusím mať zo všetkého najlepšie 
známky. Stačí iba z predmetov, ktoré budem potrebovať. 
 
Samuel: Keď skončím školu, chcel by som sa stať učiteľom dejepisu. 
 
Veronika: Ešte stále sa hľadám. Chcela by som sa zlepšiť v angličtine 
a nemčine. Môj osobný cieľ je dostať sa na lukostreleckú súťaž do 
zahraničia. 
 
Nina: Môj cieľ na tejto škole je dobre sa naučiť nové veci a úspešne 
zmaturovať. Chcem si zlepšiť anglický jazyk, informatiku, fyziku, 
matematiku. Ak sa rozhodnem ísť na vysokú školu, chcela by som 
vyštudovať odbor nutričná poradkyňa a nejako sa ešte venovať zvieratám.  
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PREDSTAVUJE SA 1.OA 

 

 
 

Kto si? 

 

Volám sa Miška, na tejto škole som nová. Baví ma jazda v aute 

a objavovanie miest, ktoré sú všedné, ale vždy v nich objavím niečo nové. 

 

Volám sa Patrik, mám 18 rokov, som zo Základnej školy Svrčia, medzi 

moje záľuby patrí spievanie, mám rád pesničku Čaba od Elánu. 

 

Volám sa Matej, mám 16 rokov, teraz to budú na Mokrohájskej 4 roky, 

medzi moje záľuby patrí pretekanie, pretekárske autá, napr. Formula 1. 
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Som Daniel, mám za dva mesiace 17 rokov. Moje záľuby sú počúvanie 

dobrej hudby, príroda a knihy. 

 

Aké sú Tvoje prvé pocity z našej školy? 

 

Miška: Moje pocity zo strednej školy sú zatiaľ príjemné.  

 

Paťo: Moje pocity zo strednej školy sú fajn. 

 

Maťo: Moje pocity zo strednej školy sú zatiaľ neutrálne. 

 

Daniel: Škola je fajn, aj keď mám trochu pochybnosti, či sa udržíme ako 

kolektív (žiaci majú rôzne, napr. zdravotné komplikácie)  a aj atmosféra je 

podľa mňa dosť nervózna.  

 

Aké sú Tvoje ciele do budúcnosti? 

 
Miška: Mojím cieľom je študovať raz sociálnu prácu, uvažujem aj 

o nadstavbe na tejto škole. 

 

Paťo: V živote sa chcem stať spevákom alebo doktorom práv. 

 

Maťo: Môj cieľ je úspešne skončiť strednú školu a dostať sa na vysokú 

školu, ktorá by ma bavila.  

 

Daniel: Chcel by som dokončiť štúdium, a všeobecne prejsť tieto roky. 

Neviem ešte čo potom ďalej.   

 

 
Milí naši prváci, prajeme Vám veľa študijných úspechov!  
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ČÍM ŽIJEME? Hovoríme o jedle! 
Pripravili: Ondrej Kabát a Samuel Brunai, 1.G 

Foto: Matej Šabík 

 

Hovorme o jedle je súťažno-vzdelávacia aktivita, do ktorej sa ako škola 

každoročne na jeseň zapájame vďaka p. uč. Sadlekovej. Ani tento rok 

nebol  výnimkou. Na hodinách slovenčiny sme diskutovali na zaujímavé 

súťažné témy. 

 

Ako odhaliť podvody s potravinami?  

Ak spotrebitelia ťažko identifikujú drahú potravinu, podvodníci ju môžu 
ľahko nahradiť inou, lacnejšou alternatívou:  

- napríklad potraviny, ktoré sa predávajú ako tuniak sú často 
v skutočnosti niečím iným, tuniak sa nahrádza rybou, ktorá je lacná, 
nemá kosti ani kožu a dá sa jednoducho pripraviť, 

- pri kontrolách medu sa zistilo, že med, ktorý mal na nálepke krajinu 
pôvodu Slovensko, bol v realite z inej krajiny a obsahoval veľa látok, 
škodlivých pre ľudské telo, 

- v niekoľkých spracovaných 
potravinách, ako je napr. mleté mäso 
na hamburgery, sa nachádzalo konské 
mäso namiesto hovädzieho, ktoré 
bolo uvedené na nálepke. Takéto 
podvody sa ťažko zisťujú,  

- lebo bez zložitých testov nie je možné 
zistiť druh mäsa. 

 

Potravinový odpad 

Potraviny a bývanie patria medzi najnákladnejšie položky, ktoré ľuďom 
odkroja najväčšiu časť príjmu, v priemere je to 19% mesačného zárobku. Na 
druhej strane sa len v Európe vyhodí ročne okolo 88 miliónov ton jedla = 
173 kg na osobu! Na Slovensku je potravinového odpadu na osobu 
v priemere od 35 do 168 kg ročne!  

- Prvá a najdôležitejšia vec je nekupovať zbytočne veľa jedla! 
- Netreba vyhadzovať potraviny hneď po expirácii, potraviny sa môžu 

zjesť až týždeň po expirácii, ak sa presvedčíme, že nie sú pokazené.  
- Potraviny, ktoré nemôžeme zjesť my ľudia, môžeme dať 

skonzumovať zvieratám. 

Obedy a desiate nájdené u našich 
žiakov. 
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MY A KORONAKRÍZA –  ANKETA 
Zozbierala redakcia 

 

Už niekoľko mesiacov číha na nás zovšadiaľ téma koronakrízy. Opýtali 

sme sa preto, aké plusy a mínusy priniesla táto situácia Vám. 

 

PRE
- Vyhovovalo mi vyučovanie 

cez internet. Nechýbalo mi 
skoré vstávanie a nekonečná 
cesta do školy. Snažil som sa 
robiť si úlohy čo najlepšie 
a vtedy, keď som mal chuť 
a energiu, niekedy aj v noci. 

Pre mňa to znamenalo, že 

som mal viac času, mohol 
som aj intenzívne cvičiť, čítať 
a trávil som oveľa viac času 
v prírode. Marko, 2.OA 

- Nadobudla som viacej 
sebavedomia. Začala som 
nosiť šaty a sukne, robím si 
vrkoče a drdoly. Dokonca 
som si kúpila topánky! Tie 
som si nekúpila niekoľko 
rokov. Nakoniec mi ešte 
karanténa pomohla! 
Veronika, 2.OA 

- Začiatok prázdnin sme 
využili na dvojtýždňovú 
dovolenku v Chorvátsku. 
Boli sme viacerí – ja, 
Dianôčka, moja sesternica, 
ujo Jano, Karina, tiež moja 
sesternica, mama a tato. 

Mesto Turaň sa nám veľmi 
páčilo. Po dovolenke 
v Chorvátsku netrvalo dlho 
a boli uzavreté hranice. Tak 
sme sa rozhodli, že budeme 
cestovať po Slovensku 
a vychutnávať si jeho 
nádheru. Ja osobne som 
veľmi vďačný aj za obdobie 

Koronakrízy, lebo som veľa 

času trávil so svojimi 

najbližšími, čo bežne nie. 
Myslím si, že tento pocit 
vďaky malo veľmi veľa ľudí 
na svete. Paťo, 1.OA 

- Mne sa život zmenil 
k lepšiemu, teda, aby som 
bola presná, moje psychické 
zdravie.  Potrebovala som 
takú psychickú očistu. Od 
všetkého a od všetkých. 

Karanténa mi pomohla  
uvedomiť si svoju hodnotu 
a za čo vlastne stojím. 
Klaudia, 3.G 

- Cez čas povinnej karantény 
som mala možnosť stráviť tri 
mesiace na chate vo 
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Vlkolínci. Moja sesternica, 
ktorá tam bola so svojimi 
piatimi deťmi, to tiež nemala 
ľahké, viackrát ma volala na 
výpomoc s deťmi, ja som 
k nej vždy s radosťou prišla 
a jej sa neskutočne uľavilo. 
Tiež som jej chodila 
pomáhať s jej sliepkami. 
Kika, 3.G 

 

 

PROTI 
 

- Najhoršia vec, ktorú som 
musel robiť, bolo 
zveľaďovanie našej záhrady, 
ktorá obsahovala množstvo 
zakopaného odpadu. To 
bola najťažšia úloha pre 
mňa, brata a mamu.  Tomáš, 
1.G 

- Pred návratom do školy som 

cítila nervozitu a neistotu zo 

situácie. Nevedela som si 
predstaviť, ako sa to bude 
celé odohrávať. Prišla som 7 
minút pred začiatkom školy 
a postavila sa do dlhej rady 
ľudí a asi som vyzerala ako 
zmätená prváčka. Keď som 
sa dostala na radu, odmerali 

mi teplotu a dezinfikovali 
ruky, bolo to podobné 
hororovému filmu v tom, že 
všetci boli v maskách a bolo 
ťažké rozoznať tváre. Začalo 
sa to kopou pravidiel  
o hygienických normách. 
Laura, 4.G 

- Úprimne? Odvtedy, čo sa to 

celé začalo, nebol som 

schopný tešiť sa zo života. 

Dano, 3.G 
- Horšie bolo, keď nám 

prikázali nosiť rúška úplne 
všade. Nerobilo mi to dobre, 
ťažko sa mi v tom dýcha, 
pretože som zdravotne 
postihnutý. Toto obdobie 
pandémie bolo veľmi 
náročné, vzalo mi možnosť 
stretávať sa s mojou rodinou 
v zahraničí. Veľmi ma to 
mrzelo, lebo tieto stretnutia 
mám veľmi rád a napĺňajú 
ma energiou. Jozef, 3.G 

- Teraz mám však v hlave 
úplne iné myšlienky – ako 
dlho toto všetko bude trvať? 
Rok? Dva? V tejto chvíli nik 
nevie ani čo bude zajtra. 
Filip, 1.EOOS 
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SPOMIENKY NA LETO 
Cez oobjektív našej materskej školy 

Pripravila a nafotila: Mgr. Eva Gnothová 
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VÝLET po Slovensku 
Pripravil: Matej Šabík 

foto: archív Mateja Šabíka 

 

Na Slovensku je veľa zaujímavých miest a pamiatok. Cez letné prázdniny 

a na začiatku septembra som niektoré navštívil. Niektoré boli blízko 

a nevedel som o nich. 

Západné Tatry 

Múzeum oravskej dediny – Zuberec 

V skanzene som videl 

veľa zaujímavých 

budov. Najviac ma 

upútal kostol svätej 

Alžbety. Nesmela 

chýbať ani škola, kde 

učil Pavol Országh 

Hviezdoslav. Taktiež ma 

zaujali mlyn a zvonica. 

Prekvapilo ma, že som tam našiel aj dom 

z poľských Tatier.  

Roháče 

Na Roháčoch ma zaujali nádherné 

výhľady na Poľsko a na Nízke Tatry. Počas 

túry som videl aj ľad. Vyšiel som aj na 

Salatín, kde boli najkrajšie výhľady. 

Brestovská jaskyňa 

Zaujímam sa o jaskyne, 

a preto som chcel túto 

jaskyňu navštíviť. Jaskyňa 

nemá bohatú kvapľovú 

výzdobu, ale ide sa po 

mlynských schodoch a po 

stupačkách. Na začiatku 

Kostol svätej Alžbety 

Salatín – výhľad z Roháčov 

Mlyn v Múzeu oravskej 
dediny 

Škola, kde učil P. O. 
Hviezdoslav 

Studený potok pretekajúci cez 
Brestovskú jaskyňu 

Kvapľová výzdoba 
v Brestovskej jaskyni 
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prehliadky som dostal prilbu s čelovkou. Boli sme aj pri Brestovskej 

vyvieračke, mieste, kde vyteká Studený potok z Brestovskej jaskyne. 

Malacky 

Malacky sú zaujímavé mesto v blízkosti Bratislavy. Najprv som bol pozrieť 

františkánsky kostol a kláštor. V 

kostole sa nachádza replika 

svätých schodov, ktorej originál 

sa 

nachádza v Ríme. Upútal ma 

bohato zdobený oltár. 

Navštívil som aj nádvorie 

kláštora, z ktorého dýchal 

pokoj. Potom som si zvonka 

pozrel synagógu. Veľmi sa mi páčila. Pokračoval som 

ku Pálffyovskému kaštieľu. V kaštieli som videl 

dočasnú výstavu, 

kde boli veci od 

starého gramofónu 

cez staré telefóny, 

písacie stroje až po 

dotykové mobily. 

Bizarný bol pre mňa 

nezrekonštruovaný 

interiér kaštieľa. Za čias 

socializmu kaštieľ slúžil ako 

nemocnica. Počas mojej 

návštevy som videl staré 

nemocničné vybavenie. 

Bol som aj v bývalej 

zrkadlovej sále. Na konci 

Františkánsky kostol v Malackách 

Sväté schody vo 
Františkánskom kostole 

Synagóga v Malackách 

Námestie SNP v Malackách 

Pálffyovský Kaštieľ v Malackách 

Biely kostol v 
Malackách 
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prehliadky som bol v kaplnke, kde sa zachovala hlavne predná stena 

kaplnky. Počas fungovania nemocnice bola predná stena zamurovaná 

a vďaka tomu sa zachovala. Navštívil som aj Biely kostol, ktorý som 

obdivoval iba zvonku, lebo bol zavretý. V Malackách ma zaujal aj dvojkríž 

na trojvrší, ktorý sa nachádza na Námestí SNP.  

Trnava 

V Trnave je veľa zaujímavých pamiatok, 

ktoré ma veľmi upútali. Zaujímavé sú 

hradby, ktoré obkolesujú centrum Trnavy. 

Najprv som navštívil františkánsky kostol 

sv. Jakuba. Interiér kostola sa 

mi páčil. 

Potom som 

šiel na 

mestskú 

vežu, kde 

som videl 

Trnavu ako 

na dlani. 

Vo veži ma 

tiež upútal 

hodinový 

stroj. Po 

návšteve 

veže som si prezrel katedrálu sv. Jána Krstiteľa. Vo vnútri 

katedrály sa nachádza bohatá baroková výzdoba. Najviac ma zaujal 

Hradby v Trnave 

Františkánsky kostol sv. Jakuba v Trnave 

Mestská veža v 
Trnave 

Katedrála sv. Jána Krstiteľa v Trnave 

Výhľad na Trnavu z mestskej veže 
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mohutný 

drevený oltár. 

Potom som 

navštívil 

baziliku sv. 

Mikuláša. 

Nesmela 

chýbať 

ani kaplnka, 

kde sa 

nachádza 

známy 

obraz Panny 

Márie 

Trnavskej. Upútali ma maľby, ktoré symbolizujú Starý a Nový zákon. 

Navštívil som aj neologickú synagógu, ktorá slúži ako Galéria súčasného 

umenia, kde som si prezrel aktuálnu výstavu. 

Smolenický zámok 

Smolenický zámok je 

najmladší zámok na 

Slovensku. Pri vstupe 

ma zaujali levy, ktoré 

držali erby Pálffyovcov. 

V areáli zámku nesmela 

chýbať ani hradná studňa. Do vnútra zámku som 

Bazilika sv. Mikuláša v Trnave 

Neologická synagóga v Trnave 

Modrá sieň v Smolenickom zámku 

Vstup do Smolenického 
zámku 

Hradná studňa 
v Smolenickom zámku 

Areál Smolenického 
zámku 

Hrobka Pálffyovcov v 
Smoleniciach 

Panna Mária Trnavská 
v Bazilike sv. Mikuláša 
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vstupoval cez nádherné 

mramorové dvere. Prechádzal som 

cez Modrú sieň, kde sa nachádzajú 

maľby Tatier. Vo veži som si prezrel 

expozíciu starých kočíkov. Potom 

sme vyšli hore, kde bol  výhľad na 

okolie zámku. Po prehliadke zámku 

som šiel ku kaplnke sv. Vendelína. Pri 

kaplnke som obdivoval sochy štyroch 

mníchov z kostolnej veže na Katarínke. 

Hneď vedľa kaplnky sa nachádza 

hrobka Pálffoyvcov. 

Pezinský zámok 

Pezinský zámok 

ponúka 

návštevníkom 

všeličo 

rôznorodé. 

Najprv som šiel 

Kaplnka sv. Vendelína v Smoleniciach 

Sochy štyroch františkánskych mníchov 

Výhľad z veže Smolenického zámku 

Kaplnka v Pezinskom zámku Areál Pezinského zámku 
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 do Galérie skla, 

kde som videl 

veľmi netradičné 

a zaujímavé 

umelecké diela. 

Najviac ma 

upútala 

Orientálna modrá perzská súprava 

s okrajom z čínskej 

čerešne. Zaujímavé bolo 

aj včelie oko, ktoré ma 

ohúrilo tvarom aj 

farbou. Nesmela 

chýbať ani zámocká 

kaplnka vedľa galérie, 

kde zaujal kríž. Potom 

Historická časť Pezinského zámku 

Galéria skla v Pezinskom zámku 

Vínna pivnica v Pezinskom zámku 

Včelie oko Orientálna modrá perzská súprava 
s okrajom z čínskej čerešne 

Zlatá sála v Pezinskom zámku 
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som si prezrel historické 

miestnosti zámku so 

starožitnosťami. Videl som tam 

aj zaujímavo zdobený čínsky 

porcelán. Z historickej časti som 

sa dostal do zlatej sály, ktorá 

upútala svojou veľkosťou 

a výzdobou. Po prehliadke sály 

nechýbala ani expozícia starých 

motoriek. Potom som bol v 

zámockej pivnici, kde som videl veľké zdobené sudy. Nakoniec som šiel do 

rytierskej sály, kde ma zaujal bohato maľovaný strop.  

Kláštor Hronský Beňadik 

Kláštor Hronský Beňadik je najstarší kláštor na 

Slovensku, ktorý nie je zrúcaný. Pri vstupnej bráne ma 

zaujal obraz Panny Márie. V kláštore sa nachádza 

výstava dejín kláštora a jeho okolia. Najviac ma upútala 

návšteva baziliky, kde sa nachádza relikvia Kristovej krvi 

na časti z Veronikinej šatky. Priestory gotickej baziliky 

sú zaujímavo zdobené. Zaujímavá je aj socha Krista 

s pohyblivými rukami. V kláštore sa nachádzajú hradby 

a strieľne, lebo voľakedy kláštor slúžil 

ako protiturecká pevnosť. 

Veľké Leváre 

Veľké Leváre sa 

nachádzajú 

neďaleko 

Malaciek. Vo 

Veľkých Levárov 

ma upútal veľký 

Kostol mena Panny Márie, kde sa nachádza bohatá 

výzdoba a zaujímavé obrazy. Potom som si prezrel 

zaujímavú Habánsku kaplnku, no nedostal som sa dnu. 

Nakoniec som si zvonku prezeral kaštieľ vo Veľkých Levároch.  

Bazilika v Hronskom 
Beňadiku 

Rytierska sála v Pezinskom zámku 

Kostol mena 
Panny Márie vo 

Veľkých Levároch 

Habánsky kaplnka vo 
Veľkých Levároch 

Kaštieľ vo Veľkých 
Lekvároch 
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Vlkolínska ulička 

Drevená socha 

pastiera s ovečkou 
Drevená socha Vlkolínske hory 

Panenská vlkolínska lúka 

Výlet do Vlkolínca 
Pripravila a nafotila: Kristína Froncová, 3.G a redakcia 

 

Vlkolínec. Podhorská osada stredného Slovenska, rozprestiera sa na 

južnom svahu výbežku liptovskej časti hrebeňa Veľkej Fatry v nadmorskej 

výške 718 metrov. Lokalita bola  

11. decembra 1993 zapísaná do  svetového dedičstva UNESCO. Magická 

príroda sa stala inšpiráciou pre slávnu tvorbu Hviezdoslava (Hájnikova 

žena, Ežo Vlkolínsky, Gábor Vlkolínsky).  
 

Prvá úradná zmienka je datovaná do 14. storočia, 

kedy bol Vlkolínec horskou osadou pastierov/želiarov, 

ktorí však neboli vlastníkmi pôdy, ale za prácu si 

vyslúžili resp. odkúpili lacnejšie pozemky. Drevo bol 

najlacnejší materiál na stavbu domov – v tej dobe 

bolo úplne bežné mať na dedinách drevený dom. (Za 

čias povstania Vlkolínec  sčasti vyhorel.) 

V dedinke Vlkolínec nájdete viaceré historické artefakty, ako sú: zvonica, kostol, 

studňa či roľnícky dom. 

Vlkolínska zvonica 

Bola postavená v r. 1770, 

konštrukcia je zrubová, steny sú 

zvonku obité šindľom, navrchu 

dominuje kríž. Pôvodne slúžila na 

ohlasovanie času modlitieb. 

 

Kostol navštívenia Panny Márie 

Postavený v r. 1875, pôvodne kaplnka 

klasicistického štýlu s cintorínom, na 

ktorom sa zachovalo niekoľko kamenných 

a kovových náhrobných krížov. Murovaná 

budova bývalej školy sa nachádza 

v blízkosti kostola. 

 

 

Vlkolínska zvonica 
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Turistika v okolí vlkolínca 

Vlkolínske lesy 

 

Vlkolínska studňa 

S hĺbkou 12 metrov slúžila v minulosti ako jediný zdroj pitnej vody, dnes sa už 

nepoužíva. 

Tradičný trojpriestorový roľnícky dom 

Ide o zrubovú hospodársku stavbu na pôdoryse 
obdĺžnika so stenami v tvare drevených hranolov, 
ktorá kvôli vyrovnaniu svahu stojí na vysokých 
kamenných podmurovkách. 

Hospodárske stavby (humná, 
maštale a chlievy) stoja na 
pozemku buď samostatne, 
alebo sú pristavané k domu. 

Aktuálne je Vlkolínec pamiatkovou rezerváciou ľudovej 
architektúry, jeho zástavbu tvorí 45 usadlostí, v strede 
preteká potok, prameniaci pod svahmi Sidorova. 

 

Chemické okienko 
Pripravil a nafotil: Matej Šabík 

V laboratóriu som robil veľmi zaujímavé veci, ako: skúmanie zafarbenia 

indikátorov, Galvanické články z ovocia a určovanie pH nápojov. 

Farebnosť indikátorov 

Pripravil som si 

vodný roztok 

sódy bikarbóny, 

destilovanú vodu 

a vodný roztok 

octu. Potom som 

vzorky nanášal 

na indikátorové 

papieriky. Na 

tácke 

s indikátormi 

som videl zaujímavé farby. Najviac ma 

vodný 

roztok sódy 

bikarbóny 

destilovaná 

voda 
vodný 

roztok octu 

Bioindikátor – vývar z červenej 
kapusty 

indikátorový papierik - lakmus 

indikátorový papierik - fenolftaleín 

indikátorový papierik na moč 

univerzálny indikátorový 

papierik 

vodný 

roztok octu 
destilova

ná voda 

vodný roztok 

sódy 

bikarbóny 

Indikátorové papieriky 
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zaujal bioindikátor – vývar z červenej kapusty, ktorý po naliatí menil rôzne 

farby podľa kyslosti prostredia. 

Vlastné galvanické články – ovocná batéria 

Jablko a pomaranč sme rozrezali a doň sme zapichli 

elektródy z medi, zinku a hliníku. Potom sme to 

všetko zapojili do 

multimetra a pozorovali 

malé elektrické napätie. 

Vytvorili sme batériu 

z ovocia. 

Aké pH majú nápoje? 

Do skúmaviek som nalial džús, 

kravské mlieko, sójové mlieko, 

acidofilné mlieko a vodu 

z vodovodu. Vzorky nápojov som 

nanášal na univerzálne 

indikátorové papieriky. Najkyslejší 

bol džús a  indikátorový papierik 

mi indikoval, že má pH 5. Kravské 

a sójové mlieko na indikátorovom 

papieriku mi indikovalo neutrálne 

prostredie. Prekvapilo ma acidofilné 

mlieko a voda z vodovodu, ktoré 

ukazovali mierne kyslé prostredie. 

Potom som do skúmaviek nalial vývar 

z červenej kapusty. Pri džúse mi vývar indikoval kyslé prostredie. 

Pri ostatných nápojov mi vývar indikoval neutrálne prostredie.  

Galvanický článok z jablka 
Galvanický článok z 

jablka 

džús 

kravské 

mlieko 

sójové 

mlieko 
voda z 

vodovodu 

acidofilné 

mlieko 

Univerzálny indikátorový papierik 

džús 

kravské 

mlieko 

sójové 

mlieko 

acidofilné 

mlieko 

voda z 

vodovodu 

Bioindikátor – vývar z červenej kapusty 

Galvanický článok z 
pomaranča 
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Bývalí absolventi 

Predstavuje sa 

 Marek Štefánik 
Pýta sa redakcia, foto: archív M. Š. 

 

 
Ako dlho a v ktorých rokoch si na 

Mokrohájskej 3 študoval? 

Celkom 8 rokov, 6 - 9 ročník ZŠ + 

Obchodná akadémia s maturitou. 

Maturoval som v roku 2015 ako 19 

ročný. 

  

Spomínaš si ešte na svoju bývalú 

strednú školu, ak áno, v akej 

súvislosti? 

Dobrá partia spolužiakov, hlavne 

na našich triednych humoristov - 

Mira Slávika a Miša Macharu si rád 

zaspomínam. 

  

Prečo si študoval práve na 

Mokrohájskej? 

Hlavný dôvod bol, že som chcel 

zažiť prostredie, ktoré bude 

odlišné od školy bežného typu. 

  

Čo Ti dalo štúdium na 

Mokrohájskej - aké benefity? 

Na Mokrohájskej sme boli ako 

jedna rodina v jednej komunite. 

Navzájom sme sa poznali. 

Spomínam si dobre najmä na 

školské výlety, lyžovačky, športové 

aktivity. Taktiež študijný systém a 

proces boli individuálnejšie 

nastavené, čo bola výhoda na malý 

počet žiakov v triedach. Učitelia 

boli tiež empatickí, zhovievaví a aj 

kamarátskejší. 

 

Kto bol Tvoj vzor na Mokrohájskej 

a prečo? 

Nakoľko som bol blázon do športu, 

hlavne florbalu, tak som si dobre 

rozumel s telocvikármi, nielen ja, 

ale aj iní žiaci si s nimi tykali. Žiaľ,  

minulý rok nás navždy opustil 

jeden z telocvikárov, čo si myslim, 

že bol šok pre celú školu, pre mňa 

určite. Žiaľ, smrť si nevyberá a ani 

osud, či v mladom alebo vyššom 

veku.  

  

Ktoré  predmety boli pre Teba 

najprospešnejšie? 

Kedže som praktický typ človeka, 

ktorý rád spája získané vedomosti 
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s praxou v každodennom živote, 

tak som najviac obľuboval učivo na 

strednej škole Obchodnej 

akadémie. Hoci bolo mojím snom 

venovať sa po ZŠ športovému 

štúdiu, nakoniec som zostal na 

Mokrohájskej na Obchodnej 

akadémii, ale neľutujem to. Bola 

to dobrá voľba. 

  

Kde pôsobíš teraz – 

študijne/pracovne? 

Neštudujem, ale robím v 

zdravotníctve v rámci laboratórnej 

diagnostiky - prevoz krvi 

a biologického materiálu. Svojmu 

odboru som sa čiastočne venoval 

už počas štúdia, ale do riadneho 

zamestnania som ekonomický 

odbor nepresmeroval, nakoľko ma 

moje ilúzie a predstava o tom, ako 

funguje život vo svete financií v 

praxi, vyviedli z omylu. Keďže som 

zistil, že svet financií je veľakrát o 

dravosti a húževnatosti zarobiť, a 

to niekedy na úkor toho druhého. 

Preto som sa vybral iným smerom, 

keďže aj šoférovanie je jedna z 

mojich záľub, ako aj šport a som 

spokojný. Spoznal som širšie 

okolie Bratislavy a viem sa oveľa 

lepšie orientovať v rôznych 

lokalitách, ako keď som poznal len 

zastávky a trasy MHD. :) 

  

Podľa čoho si sa rozhodoval pri 

výbere práce? 

Doma som sa s rodičmi poradil, 

hľadal som výhody a nevýhody a 

vyšlo to takto. Neľutujem toto 

rozhodnutie, ktovie, kde by som 

bol teraz, keby som postupoval 

podľa svojho plánu, tažko 

povedať. Myslím si, že človek by si 

mal ísť za svojimi snami a plniť si 

ich, samozrejme, ak mu v tom 

najmä zdravie nebráni, alebo iné 

okolnosti. Vtedy je človek 

vyrovnanejší a oveľa šťastnejší a 

do práce chodí s chuťou a živí ho 

jeho záľuba, a to je to najlepšie, čo 

si môže priať. Nakoľko ma aj 

šoférovanie a autá bavia, tak jedna 

záľuba ma živí a druhou, ktorou je 

šport, si vypĺňam voľný čas. :) 

To, čo mi dala škola, viem zase 

využiť v iných situáciách, ktoré 

počas života prichádzajú a 

odchadzajú. :) 

  

Ako funguje Tvoj súčasný život 

počas korony? 

Keďže robím v zdravotníctve, tak 

na dennej báze prevážam aj Covid, 

ale aj iné vzorky. Pravdupovediac, 

nepripúšťam si, že je to niečo 

hrozné. Treba byť, samozrejme, 

zodpovedný, dodržiavať striktnú 

hygienu, ale nemôžem k tomu 

pristupovať s obavami, lebo by 
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som nemohol v tejto oblasti vôbec 

pracovať. Čo ma na tejto práci 

baví, okrem jazdenia, je, že robím 

s vecami a v prostredí, v ktorom sa 

bežný smrteľník nepohybuje, 

napríklad v  laboratórnych 

priestoroch. Nemocnice a 

ambulancie u lekárov videl už 

každý z nás, ale takéto miesta 

určite nie. Dodám k tomu ešte 

toľko, že robím niečo pre ľudí, 

takže zodpovednosť 

a spoľahlivosť musí byť pri mojej 

práci na prvom mieste. 

  

Ako si trávil leto? 

Skôr pracovne. Mali sme doma 

v umýsle zájsť niekde do hôr na 

Slovensku, ale keďže všade bola 

plná obsadenosť zariadení, resp. 

na viacerých miestach, aj kvôli 

letným prázdninám a všetkým 

opatreniam sme zostali radšej 

doma v Bratislave a robili si výlety 

do neďalekého okolia. Ak situácia 

dovolí, teraz na jeseň by sme 

absolvovali cestu na Sever, 

uvidíme... 

  

Aký je rozdiel, z Tvojho uhla 

pohľadu, medzi 

životom  stredoškolským a Tvojím 

súčasným? 

Školský život je v podstate 

bezstarostný, čo sa týka 

zabezpečovania bežných 

každodenných potrieb, t.j. zarábať 

peniaze na chod domácnosti, 

starať sa o deti, kto ich má, platiť 

účty a pod. Čo je na študentskom 

živote fajn, je, že má študent veľa 

prázdnin. Ďalšia výhoda, ak škola 

vybaví nejaký zájazd, lyžovačku 

alebo k moru s kolektívom, kde sa 

môžu spoločne vyblázniť. Viac sa 

medzi sebou stretávajú, majú 

spoločné aktivity atď. Pracovný 

život má výhodu v tom, že sa 

nemusí mučit na testy a písomky, 

podľa potreby si naštudujem, čo 

potrebujem. Keď prídem domov z 

práce, môžem sa venovať svojim 

voľnočasovým aktivitám alebo ísť 

vybavovať iné, čo treba. Veľkou 

nevýhodou je oveľa menej voľna 

ako počas školy, čo si teraz 

uvedomujem a závidím deťom 

mojich súrodencov, ktorí sú 

školáci. :) 

Ďakujeme za rozhovor, Marek!  
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VTIPY 
Zozbierala redakcia 

 

    Žiak 2.G po dopísaní slohovej 

práce: 

„Pani učiteľka, potrebujete 

k čistopisu a konceptu 

odovzdať aj môj koncept 

konceptu?“ 

 

    2.G SJL – Interpretácia 

Kraskovej básne Topole. 

Učiteľka: Čo musí mať topoľ 

„nad hlavou,“ aby mohol rásť? 

Žiak: Strechu. 

 

    Žiak 2.OA číta ukážku z románu 

Dom v stráni: 

„Anzula si inak predstavovala 

túto rumovú tvár, pardon, 

rumennú.“ 

 

    Po písomke zo SJL v 1.OA 

Učiteľka: „Paťko, poďakuj sa 

pánu asistentovi za pomoc.“ 

Paťko: „Let it's now!“ 

 

    Hodina HUV 

Učiteľka: Čo je to zvuk? 

Žiak 8.A: Že keď tresneme do 

niečoho, tak to počujeme. 

 

    Učiteľka: Nahraď nespisovné 

slovo „gyps“ spisovným 

výrazom! 

Žiak 2.OA: Zips? 

 

    Učiteľka: Nahraď nespisovné 

slovo „žĺtko“ spisovným 

výrazom! 

Žiak 2.OA: Žito. 

 

    Hodina UKL: 

Učiteľka: Považuješ seba za 

človeka komunikujúceho podľa 

pravidiel morálky a etikety? 

Žiak 4.G: Považujem sa za 

mierne morálneho a mierne 

nemorálneho. 
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KOPLA MA MÚZA 

 
  eptembrová 

  lohová 

  tredoškolská 

  úťaž na tému: Korona všadeprítomná 

 

1.miesto: Veronika Bajnóciová, 1.G 

Nečakaný zvrat  roka 2020.  Ako korona  zasiahla/zasahuje  do  môjho  

života  v tomto  roku?  (Rozprávanie) 

      

     To, čo sa udialo v Európe začiatkom marca  a  v nasledujúcich  

mesiacoch, nikto  nečakal. Naprieč celým svetom sa rozmohla  chrípková 

nákaza, aká tu už desaťročia nebola. Naposledy taká rozsiahla nákaza 

vyčíňala v roku 1918, volala sa Španielska chrípka. 

Prvý oficiálny pacient s COVID-19 na Slovensku  bol zaznamenaný šiesteho 

marca. Ešte siedmeho marca som sa stihla zúčastniť Majstrovstiev  

Slovenska v lukostreľbe a  desiateho nás už  nevpustili do školy. 

     Pre nás všetkých to bolo prekvapujúce a neobvyklé.  Zo začiatku sme sa 

aj s maminou toho báli. Bolo to niečo nové, a nevedeli sme, čo sa bude diať 

ďalej. Prvé dva týždne mamina zisťovala informácie o tom, čo to vlastne tá  

nepoznaná  korona  je, čo sa to vo svete robí zložitou a postupne sme si 

uvedomovali, že tá korona  možno nemusí byť  až taký strašiak, ako sa na 

prvý pohľad zdá. Že to je   druh chrípky a ľudia, ktorí majú slabú imunitu, 

alebo iné vážnejšie ochorenie, môžu mať komplikácie. Preto sme sa 

rozhodli popracovať na imunite, začali sme jesť vitamíny, viac  zeleniny  

a  ovocia. Trávili sme častejšie čas na slnku, na balkóne.  

Povedali sme si, že sa už nebudeme zaoberať len koronou. Keď som sa 

neučila, modelovala som z hliny, alebo som robila obrázky technikou 

koláže. Vymodelovala som bustu ženy, ktorú som len tak zo srandy 

S 
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pomenovala „Korona.“ Tiež som  vymodelovala koňa  a stroj času, ktorý mal 

ísť na súťaž, ale tú presunuli na budúci rok. Dúfam, že sa uskutoční.  

Okrem hygieny v byte sme začali robiť aj  takzvanú  psychohygienu. Na 

balkóne sme si urobili malú záhradku. Zasadili sme si paradajky, papriku, 

bylinky a kvety na okrasu. Po čase sa nám do kvetov nasťahoval svrček a asi 

mesiac tam bol a každý večer cvrlikal, tak sme z neho mali radosť.   

Postupne sme začali chodiť na prechádzky do prírody, babka mi doniesla 

moju fenku, yorkshira Roxi, tak som sa mala o koho starať  a s kým chodiť  

von. Počas tohto obdobia sme si kúpili aj auto, aby sme nemuseli cestovať 

hromadnou dopravou, a aby sme mohli chodiť do prírody aj mimo mesta. 

Cez letné prázdniny sme chceli ísť k moru do Chorvátska, ale z opatrnosti 

sme šli do Tatier, na ranč v Novom Tekove, chodili sme na prechádzky so 

psom hlavne do prírody, aby sme sa nadýchali čerstvého vzduchu.  

     Stali sme sa opatrnejšími a naučili sme sa, že v dnešnom svete sa už nedá 

veriť všetkému, čomu  sme  verili doteraz. Zistili sme, že všetko sa dá 

zvládnuť s dobrou náladou a aj s koronou môžeme prežiť každý deň naplno.  
 

2.miesto: Luna Lunáčková, 1.G 

Doba koronová ako výzva pre ľudstvo (Úvaha) 
 

     Keď sme sa po prvý raz dopočuli o koronavíruse, predpokladám, že 

väčšina z nás mala podobnú reakciu - šok. Všetci sme si uvedomili, že to 

bude pre ľudstvo výzva. Ale v čom spočíva výzva tejto pandémie? Prečo sa 

jej bojíme? 

     Korona je vírus, ktorý je nebezpečný, lebo je veľmi nákazlivý. Niektorí 

ľudia ho síce pocítia len ako obyčajnú chrípku, ale napriek tomu ním môžu 

nakaziť niekoho, pre koho bude vírus smrteľný, a to bez toho, že by to 

vôbec vedel. Preto treba čo najúčinnejšie zabrániť, aby sa vírus šíril. Vedci 

a lekári, ktorých povolania zasahovali do oblastí príbuzných korone, boli zo 

situácie vystavení veľkému nátlaku. Verím, že politici sveta sa snažili a 

snažia spraviť zmeny v pravidlách spoločnosti pre väčšinu čo 

najakceptovateľnejšie, a tým minimalizovať počet nakazených. 

     Myslím si, že túto situáciu robí aj fakt, že koronakríza je niečo nové, 

niečo, s čím sa v bežnom živote nestretávame. Ľudia zrazu museli 
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nasledovať nové pravidlá a pokyny, podľa ktorých niektorí nemohli ani 

vykonávať svoje povolanie. Je to trochu ako keď nastúpime do novej školy 

a školský poriadok je tam prísnejší ako v predchádzajúcej. Lenže tu trest za 

porušenie pravidiel nie je poznámka či dvojka zo správania, ale vystavenie 

nás a našich blízkych riziku nakazenia sa. 

     Zdá sa mi, že každý si buď náročky alebo podvedome vytvorí systém, 

podľa ktorého sa orientuje v každodennom živote. Keďže život je 

nedokonalý a iný pre každého z nás, skonštruujeme si tento systém, aby 

sme naše starosti a nedostatky čo najlepšie vyriešili prostriedkami 

a vedomosťami, ktoré máme k dispozícii. Tento systém síce pravidelne 

meníme a zdokonaľujeme, ale situácia korony pre niektorých z nás 

vyžadovala a vyžaduje, aby sme celý systém zahodili a vytvorili si úplne 

nový. Zákaz stretávania sa s ľuďmi určite zasiahol do osobných plánov 

mnohých ľudí a zákaz navštevovania verejných aktivít nemálo ľuďom 

prekáža, ale aj malé veci ako nosenie rúška alebo nedotýkanie sa svojej 

tváre, sú asi mnohým ľuďom ťažko zakomponovateľné do ich 

každodenného režimu. 

     Postupne sa niektorým z nás podarilo nájsť spôsoby, ako byť čo najbližšie 

ku svojmu zvyčajnému životu aj počas korony a chrániť si pri tom aj svoje 

zdravie. Tento novovytvorený systém budeme ešte potrebovať, lebo je tu 

druhá vlna korony, ktorá má ešte viac nakazených a cez ktorú sa budeme 

musieť spoliehať na ostatných, že budú dodržiavať bezpečnostné 

nariadenia, aby sme spoločne uľahčili chod tejto pandémie. Mali by sme 

však byť pripravení na všetko, lebo nečakané veci sa môžu stať hocikedy 

a myslím si, že byť pripravený na krízy je v dnešnom svete veľmi dôležitá 

vec, lebo okolo nás sa všetko neustále mení a rozvíja a niektoré zmeny sa 

ťažko predpovedajú.  

     Dúfam, že korona nás naučí jednu vec, a to je predvídať nepredvídateľné 

a byť pripravený na to, čo nám príde do cesty. Náš každodenný, ba aj ročný 

režim by sme sa mali naučiť robiť flexibilným a rýchlo ho meniť a mali by 

sme sa snažiť dodržiavať pravidlá nielen pre dobro nás, ale aj pre dobro 

všetkých ostatných, ktorých inak môžeme ohroziť.  
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3.miesto: Martin Takácz, 2.G 

Mikronávod na prežitie v Dobe korony (Výklad) 

 

     Covid 19. Respiračné ochorenie s podobným, avšak sťaženým 

priebehom, ako má chrípka, v niektorých prípadoch aj smrteľným. Tu je 

niekoľko rád, ako sa chrániť: 

     Keďže koronavírus sa šíri kvapôčkovou infekciou, (najviac kašľom 

a kýchaním), osvedčilo sa, že dodržiavať sociálny odstup (2 metre) je 

jedným z najúčinnejších spôsobov, ako znížiť pravdepodobnosť nákazy. Pri 

boji proti koronavírusu je potrebná hlavne obozretnosť a hygiena, preto 

treba nosiť rúško, zásobiť sa potravinami, ktoré sa nekazia rýchlo, aby boli 

k dispozícii doma po ruke, a tak sa minimalizovali návštevy obchodov. Aby 

sme šíreniu zabránili, treba, okrem hygieny, kupovať balené pečivo 

a nechodiť do reštaurácií. Tiež je lepšie chodiť po schodoch než výťahom, 

lebo výťah sa nevetrá. 

     Aby sme sa necítili ako v ponorke, je možné sa, pre zábavu, smiať, 

počúvať hudbu, čítať, občas sa prejsť, športovať či zájsť do lesa. 

 

ŠPORTOVÉ OKIENKO 
Pripravil: Ján Smriga 

Foto: tyzdennikkoment.sk, cas.sk 

 

Milí čitatelia a podporovatelia nášho časopisu MOKY3 – najmä jeho 

športovej rubriky! V poslednom májovom vydaní sme Vám „vďaka“, 

nanešťastie, dnes stále neutíchajúcej pandémii, priniesli prehľad 

zrušených či posunutých športových podujatí. Z našich slov ste vtedy 

mohli pocítiť veľkú dávku neistoty a pesimizmu, či vôbec korona tento rok 

umožní aspoň zlomok z bežne nabitého kalendára, ktorý nakoniec 

jednotlivé športové zväzy a organizácie poskladali doslova „na 

kolene.“ A tak, v síce značne sterilnej a hygienicky striktnej atmosfére, ale 

predsa, šport opäť raz ukázal, aký je to fenomén a dokázal sa, aj keď 

http://www.tyzdennikkoment.sk/
https://cas.sk/
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s menšími problémami, pozviechať a splniť to, prečo ho tak milujeme – 

dať ľudstvu nádej v čase najväčšej krízy za posledných sto rokov. 

V nasledujúcich riadkoch Vám predstavíme druhú časť nášho prehľadu – 

a to zoznam podujatí a súťaží, ktoré dokázali „preskákať“ prvú vlnu 

a v nejasnom období si našli svoje miesto v kalendári, aj keď to s nimi 

spočiatku nevyzeralo vôbec ružovo. 

Cyklistika – Najpopulárnejší 

slovenský šport poslednej 

dekády zažil na konci leta 

obrovské sklamanie. Náš 

„Tourminátor“ po dlhých rokoch 

necestoval na Tour de France 

v pozícii favorita na zisk 

zeleného dresu, ktorú mu  

paradoxne vyfúkol Sam Bennett, 

ktorý ešte v minulej sezóne bicykloval po jeho boku v Bore. Treba povedať, 

že už od úvodných kilometrov „Starej dámy“ bolo badateľné, že aktuálny 

ročník bude najnáročnejší a najnapínavejší v boji o dres víťaza bodovacej 

súťaže za posledných šesť či sedem rokov. To sa viac-menej napĺňalo 

a Sagan s Bennettom sa preťahovali o každý bod, raz bol vpredu jeden, 

o pár kilometrov zasa druhý. Avšak prišla smolou poznačená 15.etapa, 

ktorá opäť poukázala na nepríjemný fakt, ktorý sa vynoril už pred pár rokmi 

– a to, že ak cyklista nie je Nemec alebo Francúz, tak to má nesmierne 

náročné a častokrát balansuje nad priepasťou, pretože rozhodcovia majú 

trocha iný meter. Nechceme, samozrejme, skĺznuť do roviny obviňovania 

rozhodcov, Peter si nepopierateľne lakťom v záverečnom špurte pomohol. 

Ale to isté urobil Belgičan Van Aert – a to zostalo bez povšimnutia, pritom 

bol od Petra vzdialený iba pár metrov, čiže rozhodcovia to mali zachytiť. 

A nebuďme naivní, v hromadných dojazdoch, špeciálne na Tour, je to bežná 

prax. Sagan dostal trest, odobrali mu všetky body a Bennett si bez 

problémov prišiel do Paríža po svoj prvý zelený dres. 

 Hokej – Tento rok sa zapíše do histórie aj skutočnosťou, že nikdy doteraz 
sa hokejová liga nedohrávala v letných mesiacoch. V NHL prebiehali už od 
mája siahodlhé rokovania, či sa oplatí hrať bez divákov, aká bude úroveň 

(Sagan s Bennettom v súboji o body na  prémii) 
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stretnutí po polročnej pauze, alebo, či 
nehrozia zbytočné a komplikované 
zranenia. Nakoniec sa konsenzus, ako 
zahájiť boje o Stanley Cup, podarilo nájsť 
a po splnení prísneho bezpečnostného 
protokolu sa súťaž mohla dohrávať 
v Kanade, konkrétne v Edmontone 

a Toronte. Súčasťou manuálu bolo aj nariadenie, ktoré prikazovalo 
výpravám zostať po dobu svojho účinkovania vo „vyraďovačke“ v takzvanej 
bubline. Tá sa vzťahovala v podstate len na hotel a jeho bezprostredné 
okolie. To znamenalo, že finalisti Play – off boli na jednom mieste skoro tri 
mesiace. Kebyže sa máme zamerať na celé Play – off a jeho analýzu, tak to 
by chcelo aspoň tri články. Preto „skočíme“ rovno do finále, kde sa stretli 
Tampa Bay s Dallasom, inak povedané Erik Černák s Andrejom Sekerom. 
Pre oboch išlo o premiérovú účasť v záverečných bojoch a punc tejto bitke 
dodal aj súboj o to, kam príde po šiestich rokoch najslávnejšia hokejová 
trofej – či do Žiliny alebo Trenčína. Finálová séria bola pomerne vyrovnaná 
a rozhodnúť musel až šiesty zápas. Azda všetkým Sekerovým priaznivcom 
stuhla krv v žilách v polovici piateho zápasu, keď po nepeknom náraze do 
mantinelu opustil striedačku. Našťastie, povolený doping v podobe túžby 
dotknúť sa hokejových nebies zaúčinkoval a Andrej, aj keď so 
sebazaprením, ale dohral. V nasledujúcom meraní síl už ale preklopil misky 
váh na svoju stranu Černák, a tak verme, že sa situácia ustáli a v dohľadnej 
dobe zavíta po šiestich rokoch Stanley Cup opäť na Slovensko – konkrétne 
do Žiliny. Erik, gratulujeme! 
 
Futbal – Podobne ako hokej, aj futbal 

svoju ťažiskovú súťaž dohrával 

pomerne neskoro – v auguste, a tiež 

v bubline, turnajovým spôsobom. 

Jednalo sa o Ligu Majstrov. 

„Milionárska súťaž“ vyvrcholila 

v Lisabone. Medzi favoritov na triumf 

v Champions League sa radili tímy 

ako Barcelona, Manchester City či 

Real. Kým Madridčania sa ani len 

(Černák pózuje so Stanley Cupom) 

(Obranca PSG Thilo Kehrer v súboji 

s útočnikom Bayernu Alfonsom Daviesom) 
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nedostali na záverečný turnaj do Portugalska, Barcelona schytala 

najpotupnejšiu prehru vo svojej vyše 120 ročnej histórii. Po otrasnom 

výkone skončili vo štvrťfinále na štíte Bayernu po výsledku 8:2 a Bavori si 

veľmi výrazne pootvorili dvierka do finále, keď vyradili svojho papierovo 

najväčšieho vyzývateľa o najcennejšiu trofej vo futbalovom svete. Ďalší 

z favoritov, miliardársky Manchester City, neprekvapil, zasa 

v rozhodujúcom momente zakopol s Lyonom a Pep Guardiola tak ani vo 

svojom štvrtom pokuse nezískal pri kormidle Angličanov vytúženú trofej. 

No, peniaze nie sú všetko! Druhú štvrťfinálovú dvojicu tvorili Lipsko 

a ParižSaint – Germain. Treba dodať, že táto bitka, aspoň z môjho pohľadu, 

nemala favorita a obe mužstvá bojovali o svoju premiérovú účasť 

v záverečnom zápase sezóny. Môjmu predchádzajúcemu tvrdeniu nahráva 

aj fakt, že zápas sa niesol v duchu hlavne neurobiť chybu, a síce skóre 0:3 

hovorí jasne v prospech PSG, priebeh už taký jednoznačný nebol, a pri 

lepšej efektivite Nemcov mohlo stretnutie skončiť opačným rezultátom 

a nikto by nemohol povedať ani pol slova. Finále tak obstarali hráči Bayernu 

Mníchov a Paríža a aj napriek absencii diváckej kulisy sa bolo na čo pozerať. 

Prvý polčas predviedol krásne futbalové divadlo a právom je považovaný za 

jeden z najlepších prvých polčasov finálových bitiek vôbec. V tom druhom 

už sa však prejavili skúsenosti Mníchova z veľkých zápasov a po viac-menej 

dominantnom výkone sa po siedmich rokoch trofej Ligy Majstrov znova 

sťahovala do hlavného mesta Bavorska. 

Na záver Vám ešte predostriem stručný prehľad najvýznamnejších 

turnajov a zápasov, ktoré nás v nasledujúcom období čakajú a mali by sa 

na nich predstaviť aj naši športovci. 

 

 

Október – Giro´dItalia 2020 – 3.10 – 25.10 (Peter Sagan) 

Baráž o postup na EURO 2020 proti Írsku – 8.10.2020 

Škótsko – Slovensko – zápas Ligy Národov – 11.10.2020 

Slovensko – Izrael – zápas Ligy Národov – 14.10.2020  
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Ďakujeme vám za priazeň! 


